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Mŕtvi učia živých  

 

Miriam ŠMAHEL KALISOVÁ, moderátorka: Darovali by ste svoje telo na vedecké účely? Na Slovensku 

je to stále tabu. 

Karol FARKAŠOVSKÝ, moderátor: Ľudia si nevedia predstaviť, že skončia niekde inde ako na 

cintoríne. Telá nebohých pritom často pomáhajú zachraňovať tých, ktorí ešte žijú. 

Miriam ŠMAHEL KALISOVÁ, moderátorka: Dá sa povedať, že mŕtvi učia živých. Nedostatok tiel 

pociťujú najmä v Košiciach. 

Prof. Darina KLUCHOVÁ, prednostka Ústavu anatómie UPJŠ: Úprimne povedané, nemáme dostatok 

týchto tiel, aj keď sa nám hlásia v poslednej dobe dobrovoľní darcovia. 

Dávid VIDO, redaktor: Ak ste ešte neboli v pitevni, tak takto to tam vyzerá. Študentom a lekárom 

chýbajú telá, na ktorých sa učia a trénujú. Darovať telo je veľmi jednoduché. Stačí sa informovať na 

Ústave anatómie v Košiciach a vaše telo bude užitočné aj po smrti. Telo samozrejme nesmie byť 

infikované nebezpečným prenosným ochorením. Pitevňu nenavštevujú iba študenti, ale aj 

chirurgovia, ktorí si potrebujú detailnejšie pozrieť nejakú časť tela pred ťažkou operáciou.  

Prof. Darina KLUCHOVÁ, prednostka Ústavu anatómie UPJŠ: Prichádzajú k nám dokonca mladí ľudia, 

ktorí proste nadobudli presvedčenie, že to pomôže, ak to ich telo po smrti nezhnije. 

Dávid VIDO, redaktor: Darovať svoje telá však prichádzajú aj ľudia, ktorí nemajú peniaze na to, aby 

ich pochovali. 

Prof. Darina KLUCHOVÁ, prednostka Ústavu anatómie UPJŠ: Že ľudia nechceli byť, tak povediac, 

pochovaní pod plotom, že neboli na to peniaze. 

Miriam ŠMAHEL KALISOVÁ, moderátorka: V mnohých západných krajinách s darovaním tela po smrti 

na vedecké účely problémy nemajú. V našich zemepisných šírkach je táto téma zatiaľ na okraji 

záujmu. 

obyvateľka Košíc: Nie, na tu tému sa nechcem baviť. Ja som kresťanka. 

obyvateľka Košíc: Ja by som zachránila možno ďalší ľudský život alebo možno decku alebo 

dospelému, tak si myslím, že asi áno. 

Dávid VIDO, redaktor: Podľa odborníkov Slovensko je v tomto veľmi konzervatívne. Hlavne staršia 

generácia, ktorá si nevie predstaviť, že by po smrti skončila niekde inde ako na cintoríne. 

obyvateľka Košíc: Porozmýšľala by som o tom, ale možno áno. 

Miroslava HERÁKOVÁ, psychologička: Mnohí ľudia sa obávajú ako by ich telo mohlo byť znetvorené, 

dôležitá je tu otázka aj viery, pretože mnohé náboženstvá dávajú nádej na posmrtný život. 



Dávid VIDO, redaktor: Ľudia sa nemusia obávať, s mŕtvymi zaobchádzajú s úctou. Dokonca za nich 

zapaľujú sviečky. 

Prof. Darina KLUCHOVÁ, prednostka Ústavu anatómie UPJŠ: Dávame najavo svoju obrovskú úctu 

voči týmto ľuďom, ktorí dobrovoľne darujú tie telá. 

Dávid VIDO, redaktor: Podstatné je ale to, že ak telo mŕtveho nie je vhodné na vedecké účely, putuje 

do krematória. Z Košíc Dávid Vido, televízia Markíza. 

 


